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Uzávěrka tohoto čísla: 12. prosince 2022 

 Obecní zpravodaj TŘEBICHOVICKÝ MĚSÍČNÍK  
Periodický tisk územního samosprávného celku vychází  
12x ročně. Vydává Obec Třebichovice, 273 06 Třebichovice 89 

MK ČR E 13890 
Připravila:  M. Jehličková (mj) 
Příspěvky:  Jana Povondrová 

Úřední hodiny OÚ Třebichovice  
Po:  8:00 – 13:00  18.00 – 20.00 
Út:  zavřeno  
St:  8:00 – 13:00  15.00 – 17.00 
Čt:  zavřeno 
Pá:  zavřeno 
 

Po telefonické dohodě je možné sjednat návštěvu  
i mimo úřední hodiny. 
 

Telefon:  312 672 216 
E-mail:  obectrebichovice@seznam.cz 
URL:  www.trebichovice.cz 
 

 

 

Informační zpravodaj Třebichovický měsíčník najdete také na webových stránkách obce www.trebichovice.cz 

TŘEBICHOVICKÁ  
TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA   

Pomáhejme potřebným, ale hlavně pomáhejme tam, 
kde to má smysl a kam dohlédneme.  

To je většinou nedaleko od nás… 
 

A my Vám moc děkujeme za vaši podporu,  
za příspěvky jakékoli výše 

 i za dárečky pro koledníky.  

 

 

 

 

Přejeme krásný nový rok  
a těšíme se na setkání s vámi 

7. ledna 2023 
Výtěžek bude věnován Vojtíkovi Peškovi 

Malí koledníci, hlaste se u Ivety Loudové: 777 314 212 

 

22. 12. v 17:00 
U KAPLIČKY VE TŘEBICHOVICÍCH 

   

Přijďte si se svou lampičkou či svíčkou  

převzít plamének světla,  

který k nám dovezou skauti až z města Betléma. 

 

BETLÉMSKÉ   
 

SVĚTLO 

Odměnou nejen koledníkům, ale všem dětem,  
bude loutkové představení, které se chystá v neděli  

8. ledna 2023 od 15 hodin v sále  
 

 

 
 

 

 
 

Loutková pohádka pro děti, které se nebojí projevit svůj názor 
Hrají: Martin Veliký a Lenka Veliká 

mailto:obectrebichovice@seznam.cz
http://www.trebichovice.cz/


S T R A N A  2 TŘEBICHOVICKÝ MĚSÍČNÍK  P R O S I N E C  2 0 2 2  

 

I N F O R M A C E  Z  O Ú  

USNESENÍ  Z  8.  VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ  

ZO TŘEBICHOVICE KONANÉHO DNE 5.  12 .  2022  

US NE SE NÍ  č .  3 /8 VZ / 20 22  

ZO Třebichovice souhlasí s uzavřením VEŘEJNOPRÁVNÍ SMLOUVY 
o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Třebichovice na rok 2023 pro 
Sportovní klub Třebichovice z.s., IČ 618 94 761 ve výši 230 000 Kč. 

US NE SE NÍ  č .  4 /8 VZ / 20 22  

ZO Třebichovice souhlasí s uzavřením VEŘEJNOPRÁVNÍ SMLOUVY 
o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Třebichovice na rok 2023 pro 
Spolek Třebichovice z.s., IČ 08763640 ve výši 100 000 Kč. 

US NE SE NÍ  č .  5 /8 VZ / 20 22  

ZO Třebichovice souhlasí s uzavřením VEŘEJNOPRÁVNÍ SMLOUVY 
o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Třebichovice na rok 2023 pro 
Obůrka Podháj, z.s., IČ 10690000 ve výši 30 000 Kč. 

US NE SE NÍ  č .  6 /8 VZ / 20 22  

ZO Třebichovice se usneslo vydat na základě § 14 zákona č. 565/1990 
Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů a v souladu  
s § 10 písm. d) a § 84 odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, 
ve znění pozdějších předpisů, obecně závaznou vyhlášku o místním 
poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci  
(se základem poplatku podle kapacity soustřeďovacích prostředků na 
odpad). 

  

Místní poplatek za odkládání komunálního odpadu  
z nemovité věci se od 1. 1. 2023 zvyšuje  

o 0,10 Kč za litr odpadu 

Pokud vloni občan zaplatil za měsíční svoz nádoby se směsným 
komunálním odpadem 720 Kč/rok, letos ho tatáž služba vyjde na 864 
Kč/rok. Výše místního poplatku se z původních 0,50 Kč zvedá na 0,60 
Kč za litr odpadu. 

Zastupitelstvo obce vydalo usnesením č. 6/8VZ/2022 zcela novou 
obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za odkládání 
komunálního odpadu z nemovité věci, a to s účinností k 1. lednu 
2023.  

Výše místního poplatku za odpad se vypočte jako součin objemu 
nádoby v litrech x 0,60 Kč za litr odpadu x počet svozů takto: 

 

Četnost svozů 
SKO 

Objem 
nádoby  
v litrech 

Počet 
svozů  
za rok 

Místní 
poplatek v Kč 
pro rok 2023 

    

týdenní  120 52 3 744 

14ti denní  120 26 1 872 

měsíční  120 12 864 

kombinovaný * 120 39 2 808 
    

týdenní  240 52 7 488 

14ti denní  240 26 3 744 

měsíční  240 12 1 728 

kombinovaný * 240 39 5 616 
    

Možnost přikoupení jednorázového svozu  
(pytel 120 litrů) pouze s ohlášeným/uhrazeným 

poplatkem na příslušný kalendářní rok  
72 

BIO odpady 
Objem 
nádoby  
v litrech 

Počet 
svozů  
za rok 

Místní 
poplatek v Kč 
pro rok 2023 

    

BIO 140 140 15 1 260 

BIO 240 240 15 2 050 

* kombinovaný svoz = zima 1x týdně, léto 1x14 dní 

  ÚHRADU MÍSTNÍHO POPLATKU za odkládání komunálního 

odpadu z nemovité věci je možné provést nejpozději do 31. 3. 

2023. Poplatek se platí za celou nemovitost dohromady  

(tzn. 1 nemovitost = 1 platba).  

 Platby lze uhradit hotově v pokladně OÚ, nebo převodem na účet 

obce.  

 Nově lze využít k placení nejen místních poplatků Platební portál 

Středočeského kraje, který najdete na webových stránkách 

obce!!! 

 

 

Při této metodě platby pouze vyberete službu, o kterou máte 

zájem, doplníte požadované údaje a vyberete způsob platby. 

 

 

 

 
  

Pozn.: do konce roku budou částky upraveny pro rok 2023. 

 Od ledna bude také možné 

využívat platební terminál. 

 Na základě již dříve splněné 

ohlašovací povinnosti a 

uhrazení vámi vybraného 

místního poplatku obdržíte 

NÁLEPKY NA POPELNICE 

dle vámi zvolené četnosti svozů, a to OD PONDĚLÍ 9. LEDNA 

2023. 

 VÝVOZ POPELNIC BĚHEM LEDNA 2023 bude probíhat podle 

známek předchozího roku. 

 Svozovým dnem zůstává nadále úterý. 

  

Zastupitelstvo dále schválilo 3 veřejnoprávní smlouvy pro místní zapsané spolky. 
Vy je všichni dobře znáte, a tak jen připomenu, že dotace ve výši 230 000 Kč je 
určena pro Sportovní klub Třebichovice, který bude zajišťovat řadu akcí, protože 
právě pod jeho hlavičkou se sdružuje nejvíce občanů – nejen akce fotbalistů, 
motorkářů, ale i ochotných divadelníků, matek s dětmi a v neposlední řadě tolik 
oblíbené letní kino, to vše a mnohé jiné bude hrazeno právě přes SK Třebichovice. 
Připomínám, že již tuto sobotu 17. 12. se od 18:30 uskuteční v prostorách 
Hospůdky Případov VALNÁ HROMADA, na kterou jste zváni, pokud právě vy 
patříte do početného skupiny členů spolku. 

100 000 Kč je určeno pro Spolek Třebichovice a jeho smělé plány nejen se 
sázením stromů, ale také s vyznačováním cest, vytvářením informačních cedulí  
o obci Třebichovice a okolí, cedulí se seznamem možných peších cest v okolí 
obce, při jejichž zdolávání jistě budete moci i usednout na nějakou tu lavičku… 

Poslední smlouva s částkou 30 000 Kč byla odsouhlasena pro Obůrku Podháj, 
která má v plánu pořídit expozici surikat. 

Veškeré výdaje spolků podléhají přísné kontrole ze strany obce, která MUSÍ vždy 
koncem roku překontrolovat, zda peníze byly vynaloženy v souladu s uzavřenými 
smlouvami. Nevyužité finanční prostředky se VRACÍ zpět obci. Následně využívání 
financí dozoruje krajská kontrola, která nás navštíví opět v úterý 13. prosince 
2022.                                                                        pokračování na další straně 
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Dalším bodem posledního veřejného zastupitelstva bylo v rámci 
organizační struktury ustanovení komisí. Komise jsou iniciativní  
a poradní orgány starosty. V uplynulém volebním období se žádné 
komise nezřizovaly. Kompetence byly v rámci organizační struktury 
přesunuty na dva místostarosty (sport a kultura).  

V následujícím volebním období se zřizují tyto komise: 

• Kulturně sociální komise (předsedkyně Iveta Loudová, člen 

Petra Uharček) 

• Komise kulturní (předseda David Květoň) 

• Komise pro sport (předseda Petr Svoboda) 

• Komise životního prostředí (předseda Lenka Kejkrtová, člen Jiří 

Kejkrt) 

• Stavební a bytová komise (předseda Petr Svoboda) 

• Komise rozvojová (předsedkyně Petra Uharček, člen Iveta 

Loudová) 

Úloha obce v zajišťování volnočasových aktivit bude řešena právě 
prostřednictvím komisí. Na garanty komisí se mohou občané obracet se 
svými náměty. Jedná se o jakékoli volnočasové aktivity, které přispějí 
pro pocit sounáležitosti místní komunity. 

Z názvů komisí je zřejmé, čím vším se budou zabývat. Věřím, že 
jednotlivé komise budou občanům představovat na stránkách 
zpravodaje své aktivity.  

Ze zákona nám ještě náleží zřídit Povodňovou komisi, protože přes 
naše území protékají 2 vodní toky. Předsedou takové komise je vždy 
starosta. Dále zřizujeme krizový štáb pro případ řešení 
mimořádných událostí…  Zde si přejme, aby činnost těchto složek 
nebyla nikdy potřebná. 

A protože se opět přiblížil konec roku, čekaly na zastupitele obvyklé 
úkony spojené se sestavováním rozpočtu na další rok. Občané ho 
mohou nahlížet na úřední desce, v čitelnější podobě ve vedlejším 
sloupci. Vidíme, že je opětovně navržen rozpočet schodkový, který 
počítá s tím, že v případě realizace všech plánovaných projektů, 
bychom sáhli do finančních rezerv obce.  

Schvalování rozpočtu bude na programu posledního letošního 
veřejného zasedání, které se uskuteční 19. prosince. Protože se 
v listopadu uskutečnila také členská schůze Svazku obcí TSH, bude 
jedním z bodů programu odsouhlasení výše stočného pro rok 2023. 
Bude vyšší, to mohu již nyní slíbit. Ono se není čemu divit, když vidíme, 
co se kolem nás děje… 

Pokud jsme kalkulovali občanům cenu za stočné pro rok 2022 ve výši 
38,96 Kč bez DPH/m3 a občan hradil 1500 Kč/rok, tak skutečnost nyní 
vypadá tak, že nám cena za m3 stočného během roku 2022 vystoupala 
na téměř 44 Kč bez DPH  

Pro rok 2022 jsme nakupovali energie na burze za cenu 3700 Kč/MWh 
+ ceny distribuce. Letošní zastropované ceny energií + ceny za 
distribuci překročí ceny letošní a my nemůže jinak, než tento nárůst 
promítnout do stočného. Pro rok 2023 je tedy navrhována částka  
54,04 Kč bez DPH/m3. V přepočtu je to 1040 Kč/osoba/pololetí, neboli 
2080 Kč/osoba/rok. Osobou je myšlen každý, kdo využívá obecní 
splaškovou kanalizaci bez ohledu na to, zda zde má či nemá trvalé 
bydliště.  mj 

 

 

 

NÁVRH  ROZPOČT U  2023  
 

PŘÍJMY 

Položka Částka 

Daňové příjmy celkem 9 901 650,00 

Příjmy z pronájmu ostatních nemovitých věcí a 

jejich částí (bytové prostory) 307 260,00 

Příjmy z pronájmu ostatních nemovitých věcí a 

jejich částí (nebytové prostory) 60 000,00 

Příjmy z poskytování služeb a výrobků 10 000,00 

Příjmy z pronájmu pozemků 6 617,00 

Přijaté nekapitálové příspěvky a náhrady 190 000,00 

    

Příjmy celkem 10 475 527,00 

 
VÝDAJE 

Položka Částka 

Silnice 2 100 000,00 

Ostatní záležitosti pozemních komunikací 1 722 100,00 

Provoz veřejné silniční dopravy 50 000,00 

Dopravní obslužnost 70 000,00 

Příspěvek Svazku měst a obcí VKM 728,00 

Kanalizace 450 000,00 

Vodohospodářská díla 1 150 000,00 

Mateřské školky 60 000,00 

Základní školy 122 500,00 

Knihovnictví 42 000,00 

Kultura  640 000,00 

Zachování a obnova kulturních památek  719 000,00 

Místní rozhlas včetně poplatků 28 600,00 

Sportovní činnost 632 200,00 

Volný čas dětí a mládeže 124 100,00 

Bytové hospodářství 495 000,00 

Nebytové hospodářství  580 000,00 

Veřejné osvětlení 595 000,00 

Hřbitov - pohřebnictví 404 800,00 

Územní plán 220 000,00 

Komunální služby a územní rozvoj  791 000,00 

Sběr a svoz nebezpečných odpadů 23 000,00 

Sběr a svoz komunálních odpadů 550 000,00 

Sběr a svoz tříděných odpadů + BIO + velkoobjem 520 000,00 

Veřejné prostranství 1 440 500,00 

Příspěvek spolkům k ochraně přírody a krajiny 130 000,00 

Příspěvek pro Přemyslovské Čechy 8 000,00 

Krizová opatření 42 000,00 

Bezpečnost a veřejný pořádek 5 000,00 

Požární ochrana 15 000,00 

Zastupitelstvo 1 105 000,00 

Místní správa 2 660 000,00 

Služby peněžních ústavů 500 

    

Výdaje celkem 17 496 028,00 

    

FINANCOVÁNÍ   

 8115 úspory z minulých let 7 020 501,00 

Financování celkem -7 020 501,00 
    

Stav finančních prostředků ke dni 28. 11. 2022 

13 364 000,00 
  

 

  

 
 

Krásné prožití  

vánočních svátků,  

mnoho radosti,  

pohody a klidu  

do Vašich domovů.  

V novém roce pevné 

zdraví a veselou mysl. 

Vaši zastupitelé PF 2023 
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P O Z V Á N K A  
na veřejné zasedání zastupitelstva 

 

v pondělí 19. prosince 2022  

od 18.15 hodin v malém salonku 

Program zasedání: 

1. Zpráva o plnění usnesení z minulého zasedání ZO 

2. Rozpočet pro rok 2023 

3. Střednědobý rozpočtový výhled 

4. Stočné 2023 

5. Úprava odměn zastupitelů v souladu s novým 

Nařízením vlády 

6. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného 

břemene a dohoda o umístění stavby (parc. č. st. 

210 a 7 v k.ú. Třebichovice) 

7. Darovací smlouva Farní charita Slaný 

8. Smlouva o obstarávání obchodů s cennými papíry 

investičních fondů 

9. Různé  

  

   

OÚ TŘEBICHOVICE  

BUDE UZAVŘEN 
od úterý 27. 12. do pátku 30. 12. 2022 

Známky na popelnice bude možné získat  
od 9. 1. 2023 

 

Vojtíškův příběh asi všichni znáte… 

Ve svých 8 měsících musel začít 

bojovat o vlastní život. Léčba trvala 

rok a půl a Vojtík jí zvládal bez větších 

komplikací a byl neskutečně statečný. 

Podstoupil několik sérií chemoterapií, 

nukleární léčbu, transplantaci kostní 

dřeně s vlastním štěpem, ozařování a 

biologickou léčbu.  

Půl roku po ukončené léčbě (Vojtíkovi bylo 2 a půl) jsme se dozvěděli 

další ránu, se kterou jsme se museli smířit… Bohužel mu onemocnění 

(nádor mu rostl také v kosti okolo očí) způsobilo úplnou slepotu 

pravého oka a levé oko také není úplně 100% zdravé.  Ale pořád jsme 

si opakovali, hlavně že je zdravý a může tady být s námi! 

Ale bohužel těch ran přišlo ještě více… 

Následkem nukleární léčby Vojtovi nefunguje štítná žláza. Celkově mu 

léčba zničila mléčné zuby a většinu z nich mu ve 4 letech museli vytrhat. 

Do svých 7 let musel podstoupit ještě dvě drobné operace, které naštěstí 

s léčbou nesouvisí. A další ránu nám „zasadila“ letos v lednu naše 

zubařka… Jelikož mu nechtěly nové zuby vylézt, udělala rentgen, kde se 

zjistilo, že mu v podstatě nemá, co se „klubat“. Léčba zničila zárodky 

nových zubů, takže tam až na pár předních zubů a třech stoliček vůbec 

nic nemá. V prosinci bychom měli mít vypracovaný plán péče, ale co 

jsem si zjišťovala s ním do jeho dospělosti vlastně nic nebudou dělat… 

Až v dospělosti bude moci mít náhrady anebo implantáty. Takže další 

velká podpásovka, jak finanční, tak hlavně psychická. Vojtík vše zatím 

přijímá krásně a my ho pomalu připravujeme, že nebude moct řídit 

auto, že ho v dospělosti bude čekat nepříjemná operace kvůli zubům…  

Já doufám, že už nám doktoři konečně budou ubývat a už nebudou 

chodit žádné podpásovky. Vojtíšek je neskutečný borec, který tyto 

zprávy přijímá, že to tak prostě je a zatím si s tím neláme hlavu. 

Moc děkujeme, že nám na Vojtíška stále myslíte.   Peškovi 

  

OZNÁMENÍ O DOBĚ A MÍSTĚ KONÁNÍ  

VOLBY PREZIDENTA 

 
Starostka obce Třebichovice podle § 34 odst. 1 písm. a) zákona 

č. 275/2012 Sb., o volbě prezidenta republiky a o změně 

některých zákonů (zákon o volbě prezidenta republiky),  

ve znění pozdějších předpisů 

 

o z n a m u j e 
 

1.  Volba prezidenta České republiky se koná 

 

v pátek dne 13. ledna 2023 od 14:00 hodin do 22:00 hodin  

a 

v sobotu dne 14. ledna 2023 od 8:00 hodin do 14:00 hodin. 

2.  Místem konání voleb ve volebním okrsku č. 1 je volební 

místnost v budově Obecního úřadu v Třebichovicích, 

Třebichovice čp. 89. 

3.  Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svoji 

totožnost a státní občanství České republiky platným 

cestovním, diplomatickým nebo služebním pasem České 

republiky anebo cestovním průkazem nebo platným 

občanským průkazem. Neprokáže-li uvedené skutečnosti 

stanovenými doklady, nebude mu hlasování umožněno. 

4.  Voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem volby 

prezidenta hlasovací lístky. 

5.  Ve dnech volby prezidenta na žádost voliče okrsková 

volební komise vydá za chybějící nebo jinak označené 

hlasovací lístky nové. 

 

V případě konání II. kola (ve dnech 27. a 28. ledna 2023) 

volby prezidenta republiky, volič obdrží hlasovací lístky 

ve volební místnosti ve dnech voleb. 

 

  

Tříkrálová sbírka je asi tou 

nejznámější sbírkou svého druhu  

v Čechách. U nás ji pořádáme již 

mnoho let. Poslední dva roky dokonce 

pod vlastní hlavičkou, na základě 

povolení, které jsme k tomu získali. 

Proto ji nazýváme  

TŘEBICHOVICKOU TŘÍKRÁLOVOU SBÍRKOU.  

Koledující skupinky tří králů putují od domu k domu a přináší 

lidem radostné poselství Vánoc o narození Jezulátka a prosí o dar 

na pomoc potřebným. Učíme děti, že pomáhat by měl být náš 

životní postoj, získat vědomí toho, že dávat je lepší než brát. 

Nemyslet jen na sebe, uvědomit si lidskou solidaritu, pocítit 

radost a štěstí, že mohou přispět na dobrou věc.  

A pokud sdílíte tytéž pocity a potřeby, můžete naše malé 

koledníky očekávat v sobotu 7. ledna, kdy u Vašich dveří 

jistojistě zazvoní a svěcenou křídou napíší na dveře tolik známé 

K†M†B† s udáním letopočtu. Nejsou to však počáteční písmena 

jmen „Třech králů“, nýbrž zkratka latinského Christus 

Mansionem Benedicat: Kristus požehnej tomuto domu a za 

písmeny nejsou znaky "plus", nýbrž symboly kříže.  

Výtěžek letošní sbírky bude věnován Vojtíkovi Peškovi. mj 
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ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU  
                                             TEXT: Jana Povondrová  FOTO: Milan Petriščák 

 V sobotu 26. listopadu, v předvečer 1. adventní neděle, se 

na zahrádce obecního úřadu rozsvěcel vánoční strom. A nejen 

to. Zvláštností a výjimečnou událostí letošního „rozsvěcení“ 

nebyl ani proslov paní starostky, ani úžasné občerstvení, které 

všem příchozím servírovala Klárka Jakešová (provozní místní 

hospůdky Případov) s rodinou, ale divadelní představení pod 

širým nebem, které zahráli divadelníci z ochotnického spolku 

Třebivadlo. 

Přípravy na tento velký den byly náročné. Pohádkový příběh 

o vánočním zázraku je protkán několika koledami. A tu se 

zrodil nápad – „Bylo by moc hezké, kdyby v té vaší pohádce 

zpíval dětský sbor“. Od této odvážné myšlenky bylo jen pár 

krůčků k tomu, to celé zrealizovat, oslovit místní děti. 

Bylo nezbytné o pomoc požádat maminky, tatínky, babičky  

i dědečky, aby se písemná výzva o účast v dětském sboru, 

uveřejněná v Třebichovickém měsíčníku, dostala i k těm 

dětem, které ve svém předškolním věku ještě neumí číst. 

Najednou sbor byl. Vedení zkoušek se ujaly Kristýna 

Kalušová a Renata Uhlíková, zkušené vedoucí oddílů 

místního, letního, dětského, příměstského tábora.  

I divadelníci z Třebivadla pilně zkoušeli. Přípravy jeviště  

i hlediště začaly již záhy po sobotním poledni. Stavěly se 

krásné malované kulisy, několik řad laviček na sezení 

menších diváků. Zvukař Petr Svoboda se postaral o ozvučení 

i osvětlení celé scény. Ještě zkontrolovat správnost zapojení 

osvětlení stromu a už, už jsme mohli přivítat první diváky. 

Přišli všichni a možná i ještě někdo navíc. Diváci, kteří se 

nevešli na zahradu, stáli i za plotem podél silnice na Smečno. 

Přesně v 17:00 zaznělo – 1. zvonění, pak 2. zvonění  

a nakonec i 3. zvonění, které na divadle, tak jako gong v kině, 

oznámilo divákům, že představení právě začíná. Úvodním 

slovem ke všem promluvila paní starostka, která všechny 

přivítala a pohádku uvedla.  

Jediné, co bylo letošní rok jinak, je právě to očekávané 

rozsvícení vánočního stromu. Divadelníci předvedli úžasný 

výkon, nápadité kostýmy a všem divákům umožnili zapojit se 

do děje prostřednictvím zpěvu nádherných vánočních koled. 

Před začátkem koledy „Nesem vám noviny, poslouchejte“, 

režisér David Květoň, hrající ponocného, znervózněl. Během 

následujících vteřin, v průběhu 3. sloky „Andělé v oblacích 

prozpěvují, narození Páně ohlašují“ se má rozzářit strom.  

K infarktu režiséra nedošlo a strom v zahradě obecního úřadu 

svítí a dále svítit bude minimálně do Vánoc. 

Závěrem bych chtěla poděkovat všem, co se na realizaci 

podíleli, paní starostce a obecnímu úřadu, pod jehož záštitou 

se akce udála a také v neposlední řadě i divákům, kteří přišli 

nás ochotníky podpořit a potleskem potěšit.  

A jak jest psáno v mé roli vypravěčky – přeji všem šťastné  

a veselé Vánoce a klidné prožití vánočních svátků v kruhu 

rodiny.  Vaše kořenářka Jana Povondrová 

A paní starostka by k tomu ráda dodala, neboť neměla 

příležitost tak učinit, že si všichni účinkující – divadelníci, 

holky a kluci ze sboru, technická podpora, všichni Jakešovi, 

…. zaslouží ohromné poděkování od nás, kteří jsme prožili 

krásný předsváteční večer a do adventního času vstoupili 

s vědomím, že u nás je rozsvícení stromu dvojnásob úžasné, 

protože si ho děláme sami, ze srdce, s láskou. A tak to také má 

být. Děkujeme a krásný advent přejeme!     mj 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

DALŠÍ FOTOGRAFIE VČETNĚ POHLEDU 

NA UDÁLOST Z PTAČÍ PERSPEKTIVY 

(také  video) NAJDETE NA WEBOVÝCH 

STRÁNKÁCH OBCE VE FOTOGALERII 
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Cíl, jehož bylo dosaženo, již není cílem 
Zdeněk Mračko je cyklista tělem i (s prasklou) duší. V dosahování jeho cílů mu nezabrání opravdu nic a nikdo.  

Na té letošní pouti v sedle jízdního kola, která trvala 116 dní, ujel neuvěřitelných 12 100 km skrze 19 států 

rozkládajících se na dvou kontinentech. A oslavil na ní také své 60. narozeniny! 

Tak v jakých končinách tě zastihlo tohle kulaté životní 

jubileum? 

V Moldávii. Pršelo, ale bylo teplo… Navštívil jsem tam dvě 

české rodiny, o kterých jsem se dočetl v průvodcích, mluví čistě 

česky. Nabídli mi nocleh, ale protože bylo krátce po poledni, 

odmítl jsem, měl jsem před sebou ještě kus cesty. Tak jsme 

alespoň chvíli poseděli u bohatě prostřeného stolu. Podávaly se 

opečené papriky, kuřecí maso a chleba. Chleba na celém 

Balkánu totiž nesmí chybět u žádného jídla. Je to základ. Také 

proto můžeš všude vidět, jak Balkánci nosí tašky plné chleba…   

Tak to už jsi měl za sebou pěkný kus cesty! 

Za květen jsem navštívil celkem 10 států a ztratil 11 kilo váhy. 

Co vlastně jíš, když se vydáváš do takových končin? 

Nakupuju v krámech, do hospod nechodím. Maximálně na pivo. 

Po celé trase se setkáš s lidmi, co ti dávají jídlo, chleba, 

konzervu, pivo, často tě i pozvou k sobě domů a nabídnou spaní. 

Myslím, že za to může moje zázračná cedulka. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zázračná cedulka?! To je jako co? 

To je papírová cedulka, kde je česky napsáno, kolik zemí jsem 

už projel. Vždycky před cestou si ji napíšu, opatřím folií, aby se 

nerozmočila, a když jí pak lidé vidí, z apůsobí to na ně. Každý 

tomu porozumí a je nadšen, že potkal někoho, kdo takové věci 

dokázal. To je ten zázrak, co otevírá dveře… 

A spíš pod širákem, pod stanem, po chalupách? 

Vždy hotel, tj. pod širákem, ve stanu, ten vždycky vozím  

s sebou, v opuštěných budovách, halách, lidé mě zvou do domů, 

ale to využívám, jen když je už večer. Takže jsem to letos využil 

jen jednou právě v Moldávii. Tam jsem potkal nějakého Vasila.  

???? 

Byl večer, měl jsem už hlad a hlavně žízeň, tak se rozhlížím, kde 

je nějaký krám. Byl tam a hned vedle hospoda. Seděli tam 

místní, tak jsem se s nimi dal do řeči. Rusky. První otázky na 

celém Balkáně jsou stejné. Jak se jmenuješ a kolik je ti let. 

Přiznal jsem tu 60tku a Vasil hned, že jemu je taky 60 a zázračně 

i ve stejný den, a že musím spát u něho!  

 Dům jako z pohádky. Koupelna pod širým nebem, zásobník na 

vodu byl barel s vyhřátou vodou od sluníčka, zahrádka plná 

zeleniny, suchý záchod venku, žil tam sám. Spaní bylo ale 

výborný, krásná polstrovaná postel, ráno šel do práce v 5 hodin. 

Tak jsme se rozloučili a já ho pozval do Čech… 

Jednou jsem spal v olivovém háji kdesi v Albánii. Ráno mě 

probudil německy hovořící muž a pozval mě na snídani. Jasně, že 

jsem přijal. Vydali jsme se do blízké fabriky, do vrátnice, kde 

hlídal…. Měli jsme kafe, čaj, obložené talíře a nechyběly ani olivy, 

samozřejmě… 

Ne vždy se ale sladce spí. Ve Slovinsku, kde jsem spal v opuštěné 

budově, mě nejspíš někdo nahlásil místní policii, která mě 

kontrolovala. Ale i s tím se musí počítat. 

Tohle byl jediný incident s Policií? 

Bylo jich víc. Tak třeba v Bulharsku. Narazil jsem na pohraniční 

policii hned tu první noc po příjezdu do Bulharska. Rozhodoval 

jsem se, kde přespím, když vidím elektrický ohradník nejspíš pro 

krávy, aspoň jsem si to myslel. Tak jsem si vedle něj ustlal. V deset 

večer tam vedle mě zastavilo auto. Policejní. Chtěli passport, a co 

tam prý dělám. Ukázalo se, že spím v pohraničním pásmu, že to 

žádný ohradník není, ale vyznačená lajna. Nechali mě ale dospat. 

Ráno mě nová směna zase kontrolovala. Ale bylo to nakonec OK 

a já vyrazil do nitra Bulharska… 

Horší to bylo, když jsem se přesouval do ruské části Moldávie, do 

„Podněstří“. Funguje vlastně jako samostatná republika. Místňáci 

mají speciální podněsterský pas, republika má vlastní vlajku, 

vládu, hymnu, měnu a cestou vás dokonce čeká hraniční kontrola. 

Narazil jsem na ní i já.  Musel jsem vysypat obsah obou batohů, 

přehrabali to, nacpal jsem to zpátky, trochu dusná atmosféra,  

a přitom kolem tak krásné město… Seděl jsem chvíli na náměstí  

a pozoroval lidi. Nějak mi přišlo, že mě všichni sledují, …měl jsem 

vlastně namířeno až do Tiraspolu, nakonec jsem se rozhodl, že to 

otočím zpátky do  Moldávie . Nasedl jsem a vyrazil. A co nevidím, 

směrovka, co ukazuje odbočku na Oděsu. Jenže na první 

křižovatce stála velká hlídka s tankem. Tak jsme tu odbočku raději 

minul… 

Příjemný ale bylo setkání s černohorskými policisty. Směřoval  

jsem k Sutomore, už jsem měl za sebou pár tunelů, co jsem zdolal 

bez komplikací, až jsem narazil na jeden se závorou. Pouštěli do 

něj na střídačku, ale kolo tam nesmělo. Zkoušel jsem na policisty, 

aby zastavili na chvíli dopravu, že to přejedu, ale nedali se umluvit. 

Spíš je můj návrh rozesmál. Ale byli to frajeři. Vzali mě i kolo do 

policejního džípu a převezli mě na druhý konec tunelu, měl 5 km.  

A pak už bylo Sutomore, pláž a první koupačka… 

Přestože nemáš chytrý telefon, nepoužíváš vymoženosti doby, 

prostě se odstřihneš od civilizace, tu a tam probleskla nějaká 

zpráva z tvojí cesty za sluníčkem až do Třebichovic. A docela 

děsivé bylo, když na obecním úřadě zazvonil telefon a ty jsi 

posílal rodině a přátelům vzkaz, že ač okraden, pokračuješ 

v cestě dál bez telefonu. 

To se stalo v Albánii. 3 mladíci na pláži mě přepadli a obrali o pár 

věcí. Psal jsem si zrovna deník kapitána, den se už chýlil ke konci. 

Dva z nich mě přepadli, třetí šel ke kolu a sebral telefon, 

peněženku s albánskými penězi a Eury a kartami. Vyšetřování na 

  

Odpočinek s plechovkou piva 



S T R A N A  7 TŘEBICHOVICKÝ MĚSÍČNÍK  P R O S I N E C  2 0 2 2  

 

policii byl horor, protože neumím albánsky, tak jsme to radši 

brali přes překladač Google. Díky tomu, že jsem měl schované 

peníze různě po brašnách, tak mi ještě nějaké zbyly. Ale hlavě 

jsem nepřišel o doklady. Ztráta telefonu nepotěšila. Pamatoval 

jsem si jen číslo svojí tety, ale na internetu jsem našel číslo OÚ 

a paní Fejfarová se stala spojkou…. Vyřídila vzkazy, že zbytek 

cesty jedu bez telefonu. 

To nám tedy popiš, jak ses dostal z albánské pláže 

k internetu. 

Asi po třech dnes jsem se dostal na Korfu, kde byla internetová 

kavárna. Už jsem to chtěl zabalit, uvažoval jsem, že cestu 

předčasně ukončím, ale když jsem přepočítal zásoby zbylých 

peněz, zablokoval karty, tak jsem si to rozmyslel a pokračoval. 

A i bez telefonu to jde! Krásně, svobodně, … 

V květnovém zpravodaji se čtenář mohl dočíst, že 21. den své 

cesty jsi se nacházel v obci Svatá Helena v Rumunsku. Jedná 

se o obec s převážně českými krajany. Je součástí Banátu, 

kde, jak víme, se ti velice zalíbilo.  

Bohužel jsem se s kolem dostal jen na některá místa, a tak jsem 

se rozhodl, že příští rok vyrazím vlakem na Banát festival  

a navštívím další české vesnice. 

A co krajané, jaká jsou setkání s lidmi, kteří hovoří stejnou 

řečí a potkají se daleko od domova? 

Myslím, že nezapomenutelná. Bulharsko, rybářská osada, brzy 

ráno, před místním obchodem, sedím, jím čokoládu, a najednou, 

cizí ruka na rameni. Tak kouknu a nějaký mladík se sklenicí piva 

a staví ji přede mě. Kluk z Budějovic, který plul na kajaku 

z Olomouce do Istanbulu. Strávili jsme spolu nakonec dva dny 

poznáváním místních hor… a stali se z nás přátelé. A je možné, 

že se mi podaří ho k nám nalákat, aby nám vyprávěl o svých 

cestách po světě na kajaku, na mopedu, pěšky, je to hodně 

zajímavý člověk. 

Těch setkání bylo mnohem víc, čeština ostatně zní na Balkáně 

zejména během léta velmi často, ale ještě jeden postřeh bych 

měl. 

Bylo to před hranicí s Rumunskem, už na zpáteční cestě. Dal 

jsem si v hospodě pivo, přisedls si k místním a dal se s nimi do 

řeči, česky. A ten jeden se ptá, česky, kam mám namířeno? 

Domů, povídám, přes Rumunsko a Maďarsko. A on na to, proč 

prý nejedu autobusem???  Protože tady jezdí 2x týdně autobus 

přes Brno do Prahy. … což jsem s lehkým srdcem odmítl. 

Celkem jsem navštívil tři české vesnice. Češko Selo v Srbsku, 

Svatou Helenu v Rumunsku a Holuboje v Moldávii. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Takže už jedeš domů. Je konec srpna, léto roku 2022. Projel jsi 

kus světa, cesta tě, co nevidět, zavede zpátky domů. Poznal jsi 

nová místa, nové lidi, zvyky, prostě to dříve nepoznané. A teď 

to končí. Je to trochu skličující, že?  

Je… Vždycky mi dlouho trvá, než to zpracuju, emoce a psychika 

je hrozná. Proto se také scházíme až tak dlouho po mém návratu, 

teď už o tom můžu vyprávět, až jsem se zase domestikoval. 

Vzpomínám si na poslední noc v Rakousku před přechodem do 

ČR, už byla tma, sháněl jsem benzínku, kde bych se mohl najíst, 

dát si pivo. A jednu pumpu jsem nakonec objevil. Byla tam taková 

velká místnost, kde seděla skupina lidí a něco tam závratně vonělo 

ze dvou velkých hrnců. V mošně jsem měl zbytek salámu a v hlavě 

velké přání, kdyby mi tak nabídli něco k jídlu…. A co se nestalo! 

Sedím, krájím salám a ten jeden člověk mi přinesl talíř špaget 

s kusy masa, tak skvělé chuti, naprosto geniální. A na cestu mi dali 

balíček jídla, konzervy. Do Čech jsem přijel s plným břichem… 

já jen, že ten vesmír i plní přání… 

Připadá mi škoda, že ty své cestovatelské zážitky a příběhy 

nesepíšeš a nevydáš. Zkouším to všechno sepsat, do zpravodaje 

z toho bude článek, ale ve skutečnosti je toho tolik, ani se to 

sem nevejde. A přitom je to tak inspirativní, mám tisíc chutí 

sebrat batoh, sednout na vlak a někam zmizet… 

Já si píšu deník. Říkám mu deník kapitána. Každý večer si pořizuje 

zápisky, zážitky, co se stalo, kde jsem spal, kolik jsem ujel km, 

jaké je počasí, … 

Kolik už máš deníků?  

Teď jeden, protože si udělám soupis a pak ho vyhazuju… Mám 

projetých celkem 35 států Evropy a letos i Asie, kde stačilo 

překonat Bosporskou úžinu. Neměl bych to kam dávat. Občas 

vyjde nějaký článek v novinách. Nedávno vyšlo moje povídání 

v Kladenském deníku.  

Zapomněla jsem se tě zeptat, kde se ti moc nelíbilo?  

To se nedá takhle říct, ale zklamalo mě Turecko. Nebyl jsem z něj 

moc nadšenej, je tam hustej provoz, mešity, hlomoz, na hranicích 

mě kousl policejní pes, co tam volně pobíhal. Měl jsem otisk dvou 

zubů a okolo černou modřinu. Šel jsem si ztěžovat na celnici, ale 

musel se spokojit jen s omluvou… Ale mám dobrý poznatek: 

Očkovaný pes proti vzteklině se v Turecku pozná podle plastové 

cedulky v uchu! 

Vynechal jsi některá plánovaná místa? 

Kypr a Gavdos. Ten mě hodně mrzí. Asi nejvíc. Je to nejjižnější 

ostrov Evropy a tam už se víckrát nedostanu…  

  

Česká rodina na Balkáně 

Slunj, 30 km před Plitvickými jezery 



S T R A N A  8 TŘEBICHOVICKÝ MĚSÍČNÍK  P R O S I N E C  2 0 2 2  

 

Proč? 

Protože mě čeká ještě cesta na sever, rozmýšlím, zda Grónsko  

a Island, nebo Skandinávie s útokem na Nordkapp. A po poznání 

celé Evropy bude třeba poznat i jiné kontinenty, nejlépe ten za 

velkou louží. 

Plány máš opravdu smělé, ale kdo tě zná, ví, že nejsou 

nereálné. Tak teď bude roční odpočinek, v roce 2023 žádnou 

cestu nechystáš? Myslím, mimo výletu vlakem do Banátu?  

Dám pauzu. Budu dělat jen lokální akce. Hodně se těším na 

každoroční jízdu napříč republikou, kterou pořádá nadační fond 

Josefa Zimovčáka. Jmenuje se to Na kole dětem a jezdí se, aby 

se podpořila léčba onkologicky nemocných dětí. Je to ten pán, co 

jezdí na vysokém kole. Příští rok to bude už 14. ročník  

a odstartuje 31. května a končí 10. června v Zichovci.          

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zdeňku, moc děkuji za milé povídání, a je něco, co chceš 

dodat závěrem? 

Už se těším, až si zrealizuju další cestovatelské plány. Přeju 

všem, jakkoli a kdekoli cestujete, poznávejte nepoznané. Pevné 

zdraví všem. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

„Žádný člověk není šťastný, pokud nemá nějaký cíl.  

A žádný člověk nemůže být šťastný bez víry ve svou schopnost  

tohoto cíle dosáhnout.“  

 Lafayette Ronald Hubbard 

Sepsáno 20. 10. 2022 ve Třebichovicích, mj 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I tak může vypadat svezení v Rumunsku … 

Klášter Ostrog, Montenegro, leží ve výšce 
900 m n.m.  jakoby vytesaný do skály 


